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Mestské zastupiteľstvo Svit  

Vo Svite 30.03.2023 

Zápisnica 

zo 4. riadneho zasadnutia Mestského zastupiteľstva konaného dňa 30.03.2023   

Otvorenie: 15:30 hod. 

Ukončenie: 17:30hod.  

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie 

3. Petícia za znovuotvorenie Rehabilitačného strediska – plaváreň Svit od 1. 

marca 2023   

4. Návrh Všeobecne záväzného  nariadenia  Mesta Svit č. 3/2023 o určení výšky 

mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na 

režijné náklady a podmienky úhrady v školských jedálňach v školách 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Svit 

5. Nákup prevádzkového vozidla pre Technické služby Mesta Svit 

6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Svit č. 4/2023, ktorým sa 

schvaľuje Prevádzkový poriadok pohrebísk mesta Svit 

7. Prenájom nebytového priestoru v bytovom dome súp. číslo 263 na Ulici SNP vo 

Svite 

8. Prenájom nebytových priestorov v budove súp. č. 275 a v budove súp. č. 268 

9. Návrh na zriadenie budúceho vecného bremena pre stavby: „Zariadenie pre 

seniorov“ a „Rekonštrukcia materskej škôlky – Mierová ulica Svit“ 

10. Komisia školstva, kultúry, mládeže, regionálneho rozvoja a mediálna – finančné 

príspevky pre športové a kultúrno-spoločenské organizácie 

11. Komisia zdravotná, sociálna, bytová a verejného poriadku - dotácie z Rozpočtu 

Mesta Svit pre rok 2023 

12. Projekt s názvom „Obnova prvkov detského ihriska“ 

13. Žiadosť o podporu činností z Environmentálneho fondu, oblasť „Rozvoj 

odpadového a obehového hospodárstva (ozn. „C“)“ 

14. Prenájom areálu Futbalového štadióna vo Svite 

15. Fotovoltaické zariadenie FVE ZŠ Komenského 2, Svit 

16. Návrh na zmenu rozpočtu Mesta Svit na rok 2023 

17. Interpelácie poslancov 

18. Diskusia 

19. Záver 
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K 1:  Otvorenie: 

D. Vojsovičová - privítala všetkých prítomných na 4. riadnom zasadnutí 
Mestského    zastupiteľstva.  

Prítomných 10 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, E. Kačmarčíková, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka,  M. 
Šramková, I. Švagrovská) 
Neprítomní 2 poslanci (I. Zima, L. Sako)   

K 2:  Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej 
komisie  

D. Vojsovičová - za overovateľov zápisnice boli primátorkou určení: 

 1. M. Šramková 2. I. Švagrovská 

 - do návrhovej komisie boli navrhnutí:  

 1. E. Kačmarčíková 2. M. Míčka 

 - za zapisovateľku bola určená: Z. Dobránszka 

Hlasovanie za NK: 

Prítomných 10 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, 
E. Kačmarčíková) 
Neprítomní: 2 poslanci (I. Zima, L. Sako) 
za návrh: 9 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, M. Jambor, L. Kalász, 
D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, J. Drobný) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 1 poslanec (E. Kačmarčíková) 

D. Vojsovičová - otvorila diskusiu na predkladanie návrhov na vypustenie bodov 
programu – neboli predložené žiadne 

D. Vojsovičová - otvorila diskusiu na predkladanie návrhov na doplnenie bodov 
programu  

L. Kalász - dal poslanecký návrh na doplnenie bod programu číslo 7 - 
Poslanecký prieskum priestorov v majetku mesta Svit (s 
prečíslovaním pôvodných bodov 7 až 19 ako body 8 až 20) 

Uzn.22:  Doplnenie bodu programu - Poslanecký prieskum priestorov v 
majetku mesta Svit  

Hlasovanie za doplnenie bodu programu: 

Prítomných: 10 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, 
E. Kačmarčíková) 
Neprítomní: 2 poslanci   (I. Zima, L. Sako) 
za návrh: 8 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, M. Jambor, L. Kalász, 
D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 2 poslanci (E. Kačmarčíková, J. Drobný) 
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Uzn.23: Program 4. riadneho zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta 
Svit dňa 30.03.2023 

Hlasovanie za predložený program: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, 
E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, 
L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov 
zdržali sa: 0 poslancov  

K 3: Uzn.24: Petícia za znovuotvorenie Rehabilitačného strediska – plaváreň 
Svit od 1. marca 2023 

J. Hutník - prečítal dôvodovú správu. Do podateľne MsÚ Svit bola dňa 
8.2.2023 doručená Petícia za znovuotvorenie Rehabilitačného 
strediska Plaváreň Svit od 1. marca 2023. Petícia obsahuje 48 
podpisových hárkov. Dňa 10.2.2023 bol preverený súlad podania 
vyššie uvedenej petície so zákonom č. 85/1990 Zb. o petičnom 
práve (ďalej len „zákon“) a po jej doplnení dňa 21.02.2023 bola 
vykonaná kontrola podpisových hárkov petície s nasledovným 
záverom: 

 - z celkového počtu 924 podporovateľov petície nie je možné brať 
do úvahy v zmysle § 4a ods. 7 zákona o petičnom práve údaje 
94 podporovateľov petície z dôvodu, že boli v rozpore s § 4 ods. 
2 zákona o petičnom práve – nečitateľné resp. neúplné údaje 

 - rozdiel 830 podporovateľov petície Mesto Svit bude akceptovať 

 - z 830 podporovateľov petície bolo z mesta Svit 429 
podporovateľov, ostatní najmä z obcí Batizovce, Sp. Teplica, 
Štrba, Lučivná, Kravany, Smižany a z mesta Poprad 

 - k petícii sa vyjadril aj BP Svit, s.r.o. ako spoločnosť, ktorá má 
Rehabilitačné stredisko Plaváreň od Mesta Svit v nájme 
nasledovne: predpokladaný hospodársky výsledok plavárne k 
31.12.2023 - s predpokladom, že mesiace január - marec 2023 
je plaváreň zatvorená (náklady na energie jednotlivých budov, 
kde sú uvedené technické jednotky, skutočnosť roku 2022, 
predpoklad na rok 2023 - plaváreň je vyčíslená pri zatvorenej 
prevádzke január - marec 2023). 

 priemerné jednotkové ceny 
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2022 2023     

teplo 103,206 bez DPH / MWh teplo 396,488 bez DPH / MWh 

elektrika 129,58 bez DPH / MWh elektrika 527,468 bez DPH / MWh 

vodné, stočné 2,2896 bez DPH / m3 vodné, stočné 2,7629 bez DPH / m3 

 Náklady na objekt Rehabilitačného strediska 

 tech.j. 2022 2023 rozdiel 

teplo 1122,08 111 485 Eur 375 054 Eur 263 569 Eur 

elektrika 141,79 17 399 Eur 75 955 Eur 58 556 Eur 

vodné, stočné 5950,00 13 597 Eur 14 007 Eur 410 Eur 

celkový rozdiel ceny energií za rok 2023 oproti roku 2022: 322 535 € bez DPH 

Predpokladané náklady a výnosy: 

Názov účtu Suma bez DPH 

Spotreba materiálu 8 950 

Spotreba el. energie 75 955 

Spotreba vody 14 007 

Spotreba tepla 375 054 

Opravy a udržiavanie 14 796 

Cestovné  9 

Ostatné služby 8 113 

Osobné náklady 132 612 

Dane a poplatky 1 020 

Ostatné prevádzkové náklady 112 

Odpisy  13 452 

SPOLU NÁKLADY 644 079 

Dotácia od Mesta Svit 258 000 

Tržby  82 623 

Ostatné prevádzkové výnosy 0 

SPOLU VÝNOSY 340 623 

ZISK / STRATA -303 456 

Cena vstupu - kalkulácia - náklady 12 mesiacov pri otvorenej prevádzke 

poskytnutá dotácia Mesta Svit 258 000 Eur 

1 hodina (Svit) 10,60 Eur 

1 hodina (mimo Svit) 15,20 Eur 

bez dotácie Mesta Svit 

1 hodina (Svit) 15,20 Eur 

1 hodina (mimo Svit) 21,90 Eur 

Cena vstupu - kalkulácia - náklady 9 mesiacov pri otvorenej prevádzke, (január – 
marec zatvorené) 

poskytnutá dotácia Mesta Svit 258 000 Eur 

1 hodina (Svit) 7,20 Eur 

1 hodina (mimo Svit) 10,30 Eur 

bez dotácie Mesta Svit 

1 hodina (Svit) 11,80 Eur 
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1 hodina (mimo Svit) 17,00 Eur 

V súčasnosti je potreba dofinancovania Rehabilitačného strediska pri predpokladanom 
otvorení v mesiaci apríl 2023 vo výške 303 456 eur  

Predpokladané náklady na energie (vrátane dotácie na elektrickú energiu) pri 
prevádzke od 04/2023 po oznámení zvýšenia distribučných poplatkov za el. energiu 
 
 bez DPH s DPH 
Apríl 55 800 Eur 67 000 Eur 
Máj 53 700 Eur 64 400 Eur 
Jún 35 600 Eur 42 700 Eur 
Júl 33 000 Eur 39 600 Eur 
August 27 600 Eur 33 100 Eur 
September 36 000 Eur 43 200 Eur 
Október 40 200 Eur 48 200 Eur 
November 63 700 Eur 76 400 Eur 
December 67 700 Eur 81 200 Eur 
SPOLU 495 800 Eur 

Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu: Komisia pri súčasných cenách energií neodporúča 
prevádzkovať rehabilitačné stredisko vo Svite ani v mesiaci apríl 
2023. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

D. Martinková - upresnila, že záver finančnej komisie bol, aby bola plaváreň 
zatvorená ešte v mesiaci apríl, prevádzka by mala byť taká, aby 
náklady neprevýšili výnosy. Rozpočet mesta neumožňuje jej 
ďalšie dofinancovanie.  

S. Karabínová - predkladateľka petície preniesla správu. Petícia bola forma 
komunikácie, ktorú si predkladateľka zvolila, pretože potrebovala 
získať informáciu, kedy bude plaváreň otvorená. A aby mala jej 
otázka patričnú vážnosť a venovala sa jej dostatočná pozornosť, 
zvolila túto formu komunikácie - petície. V správe S. Karabínovej 
sa hovorilo o tom, že petíciu podpísalo viac ako 900 ľudí 
v priebehu cca 3 týždňov. Zo Svitu to bolo viac ako 400 občanov. 
Cieľom petície nebolo rozpútať vášne, ani na nikoho ukazovať 
prstom. Predkladateľka petície ďalej informovala, že cieľom 
petície bolo nájsť spôsob ako udržať plaváreň v prevádzke, 
zadefinovať, čo môžeme urobiť, aby sa znížila energetická 
náročnosť budovy, zistiť ako zefektívniť jej využitie, ako ju 
využívať, čo najviac. Ako preveriť možnosť na získavanie 
prostriedkov z prebiehajúcich výziev na znižovanie energetickej 
náročnosti budov a ako môže prispieť mesto, VUC, štát, firmy 
v meste... Predkladateľka predniesla aj príklady od miest, ktoré 
v minulosti dokončili kompletnú rekonštrukciu podobne starej 
plavárne (Stará Ľubovňa, Liptovský Hrádok) a otvárajú plaváreň 
1. mája. 

M. Šramková - sa opýtala na krátkodobé ciele, v odpovedi na interpeláciu sú 
spomenuté atrakcie nafukovací hrad. Chcem sa opýtať, či je to 
potrebné mať v areáli, keď to nie je spojené s nejakou akciou, 
aby sa vyplatil nájom. Myslím si, že je potrebný detský vonkajší 
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bazén, nestačí volejbal, futbal a stolný tenis. Týmto neprilákame 
ľudí. Čo sa týka dlhodobých cieľov, tak sa poslankyňa opýtala, či 
boli v projekte úspešní alebo neboli.  

A. Rybková - odpovedala, že dodávateľská firma odstúpila od zmluvy. 
Sledujeme všetky výzvy, ktoré sú zverejnené.  

M. Šramková - sledovali sme Starú Ľubovňu, cez granty a možnosti tu sú. 
Poslankyňa sa ešte opýtala ohľadom zamestnancov, kde je to 
voči nim neférové, môže nastať fluktuácia. Zamestnanci sa 
nemôžu spoliehať, že plaváreň bude otvorená 3-4 mesiace a čo 
potom? 

A. Rybková - odpovedala, že hľadali najlepšie možné riešenie aj mne nich aj 
pre nás.   

M. Šramková - sa zapojila do rozpravy a opäť hovorila o tom, že sme 
nezatraktívnili služby, keď otvoríme plaváreň. Nemôžeme 
očakávať nejaký veľkolepý nárast návštevnosti, nemáme kvôli 
čomu.  

I. Hus - odpovedal, že budú komunikovať s mestom Svit ohľadom 
vonkajších priestorov ako správca a navrhnú, akým spôsobom 
by sa dali lepšie zhodnotiť do krátkodobého nájmu. A prídeme 
s návrhom pre mesto Svit, aby sa dali nejaké podmienky 
krátkodobého nájmu pre podnikateľov. Uvidíme, aká bude 
spätná reakcia. Ak by sa našiel podnikateľ, ktorý by vedel využiť 
tieto priestory, tak by to malo synergický efekt pre plaváreň aj pre 
podnikateľov. V priebehu mesiaca apríl by sme chceli vstúpiť do 
rokovania s mestom Svit a pripraviť nejaký návrh na prenájom 
a pokiaľ to odsúhlasí zastupiteľstvo, tak tento návrh pôjde von, 
aby sa podnikatelia mohli zúčastniť.  

M. Hollý - sa zapojil do rozpravy tým, že si hlboko váži každého 
podpísaného pod tou petíciou a do veľkej časti sa s tým, čo tu 
bolo odprezentované aj stotožňuje. Vyjadril svoje presvedčenie, 
že je to veľmi hodnotné aktívum, ktoré ako mesto máme a mali 
by sme sa nejako o neho starať smerom do budúcnosti, aby ten 
komunitný život v meste mohol napredovať. Na druhej strane 
som aj členom finančnej komisie a tá tabuľka, ktorá je prílohou 
tohto bodu, hovorí o tom, že aj keď sa použije celá dotácia a my 
by sme teraz v apríli otvorili plaváreň, tak by ju bolo treba 
dofinancovať ešte 300-tisíc eurami. Čo pri súčasnej kondícii 
mesta nie je možné. Treba rozlišovať krátkodobé a dlhodobé 
riešenie. Krátkodobým riešením nie je otvoriť plaváreň, lebo ako 
dobrý hospodár na to nemáme. Veľmi sa prihováram za to, a to 
bola aj diskusia na finančnej komisii, že otvorme ju aspoň v máji 
alebo v júni, aby žiaci, ktorí navštevujú školu, mohli absolvovať 
plavecké výcviky. Treba si klásť otázku, čo s tou plavárňou 
z dlhodobého hľadiska, tam nie sú odpovede na to určené. Treba 
hľadať spôsob, výzvy, odpredaj, prenájmu, rekonštrukcie, 
energetickej rekonštrukcie. Sám som športovec, v súčasnej 
dobe to nevidím reálne, verím, že sa nájde nejaké riešenie. 

I. Švagrovská - sa opýtala, že o čom idú hlasovať?  
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J. Hutník - zákon hovorí, že vy ste povinní prerokovať petíciu, ak je 
smerovaná na zastupiteľstvo, čo aj bola. Uznesenie je zatiaľ, že 
prerokovalo a to riešenie budeme realizovať v spolupráci 
s finančnou a športovou komisiou. Poprípade to riešenie by sme 
už predstavili aj s Bytovým podnikom, aby sa už otvorila do leta.  

D. Vojsovičová - my prerokovávame petíciu.  

I. Švagrovská - sa opýtala, že financie na plaváreň na energie boli rozpočtované 
na pol roka. Vy ste prezentovali ten rozpočet ako vyrovnaný na 
6 mesiacov, takže prečo by sme to nemohli otvoriť už v apríli. 

J. Hutník - odpoveď dala sama finančná komisia. Ona dala odpoveď, aby sa 
dodržal finančný príspevok 258-tisíc eur, ktorý bol schválený 
v rozpočte. Čo nie je možné prevádzkovať už od apríla, len apríl 
nám z toho zoberie 60-tisíc eur.  

Hlasovanie za bod č. 3: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, 
E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská, 
L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 4: Uzn.25: Návrh Všeobecne záväzného  nariadenia  Mesta Svit č. 3/2023 
o určení výšky mesačného príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienky 
úhrady v školských jedálňach v školách v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Mesta Svit 

J. Hutník - prečítal dôvodovú správu. V predkladanom návrhu VZN č. 
3/2023 sa mení: Výška súm za jednotlivé stravné jednotky vo 
finančnom pásme č. 3, v ktorom sú zaradené školské jedálne 
a výdajne školských jedální v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 
Svit. Finančné pásma a výšku súm v nich určuje Ministerstvo 
školstva, vedy, výskumu a športu SR (v prílohe č. 1 k dôvodovej 
správe). K zmene dochádzka v dôsledku zmeny hodnôt 
v jednotlivých finančných pásmach vydaných Ministerstvom 
školstva, vedy, výskumu a športu k 1.1.2023 a je zákonnou 
povinnosťou zriaďovateľov zosúladiť VZN s novými vydanými 
finančnými pásmami. 

 - Finančné pásmo je zhodné pre všetky vekové kategórie 
stravníkov v príslušnom zariadení školského stravovania. Podľa 
ods. 8 a 9 § 140 a ods. 4 a 5 § 141 zákona č. 245/2008 Z. z. o 
výchove a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, zákonný 
zástupca dieťaťa alebo žiaka uhrádza výšku finančného 
príspevku na stravovanie vo výške nákladov na nákup potravín 
podľa vekových kategórií stravníkov a na úhradu režijných 
nákladov, ak tak určí zriaďovateľ.  
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 - Zamestnancom školy alebo školského zariadenia a iným 
fyzickým osobám sa určuje stupeň finančného pásma ako pre 
vekovú kategóriu stravníkov 15-19 ročných podľa Finančného 
pásma B s akceptovaním úpravy podľa § 152 Zákonníka práce. 
Pri príprave hlavných jedál pre zamestnancov školy alebo 
školského zariadenia a iné fyzické osoby podľa Finančného 
pásma B je v normovaní prípustná tolerancia navýšenia 
hmotnosti mäsa o 30%. 

 - Návrh VZN bol stiahnutý z 3. riadneho zasadnutia MsZ mesta 
Svit z dôvodu, že nebol prerokovaný na príslušnej finančnej 
komisii.  

 - Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu: Komisia odporúča návrh VZN č. 3/2023 schváliť. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

 - bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 4: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

 

K 5: Uzn.26:  Nákup prevádzkového vozidla pre Technické služby Mesta Svit 

J. Hutník - prečítal dôvodovú správu. Príspevková organizácia používa na 
prevádzkové účely (prevoz zamestnancov na miesto výkonu, 
nákup a prevoz materiálu), kontrolu činnosti zamestnancov 3 
vozidlá vo veku 21-22 rokov. 

 - Všetky vozidlá sú fyzicky a morálne zastaralé, opravy 
nerentabilné, vysoká spotreba PHM. Okrem toho hrozí, že 
vozidlám nebude schválená STK a EK. V prípade nehody 
nemajú žiadne bariérové vlastnosti, čím je ohrozené zdravie a 
život zamestnancov. 

 - Na základe odporúčania finančnej komisie zo dňa 10.05.2022 
zabezpečiť kúpu vozidiel prostredníctvom leasingu a/alebo 
z vlastných zdrojov, Technické služby Mesta Svit získali príjem 
z predaja starej plošiny v hodnote 6.000,- eur. Získaná finančná 
čiastka pokryje náklady na leasingové splátky nového vozidla 
minimálne na jeden rok. 

 - Zakúpenie priamo do majetku príspevkovej organizácie je 
výhodnejšie aj kvôli odpočtu DPH, čo by v prípade zakúpenia 
Mestom Svit zvyšovalo náklad o DPH. 
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 - Žiadosť bola stiahnutá z 3. riadneho zasadnutia MsZ mesta Svit 
z dôvodu, že nebola prerokovaná na príslušnej finančnej komisii. 

 - Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu: Komisia odporúča zakúpenie  prevádzkového 
vozidla  priamo do majetku Technických služieb Mesta Svit 
formou finančného leasingu bez potreby dodatočných 
finančných zdrojov od Mesta Svit, a to  nielen  v roku 2023 ale aj 
počas celej doby splácania leasingu (vlastné zdroje Technických 
služieb Mesta Svit). 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu 

 - bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 5: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 6: Uzn.27:  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Svit č. 4/2023, 
ktorým sa schvaľuje Prevádzkový poriadok pohrebísk mesta Svit 

J. Hutník - prečítal dôvodovú správu. Mestské zastupiteľstvo mesta Svit sa 
dňa 24.06.2020 uznieslo na znení VZN č. 7/2020, ktorým sa 
schválil Prevádzkový poriadok pohrebísk mesta Svit. 
Prevádzkový poriadok obsahuje cenník pohrebných 
a cintorínskych služieb a cenník služieb pri pohrebe. Nakoľko 
súčasné ceny neodzrkadľujú zvýšené náklady (energie, mzdy, 
odvody....), predkladáme nové znenie VZN, ktorým sa schvaľuje 
Prevádzkový poriadok pohrebísk mesta Svit spolu s cenníkom 
služieb v zmysle § 18, ods. 1 písm. l) zákona č. 131/2010 Z.z. 
o pohrebníctve.  

 - Prevádzkovanie pohrebnej služby je v zmysle § 8 ods. 1 zákona 
o pohrebníctve živnosťou. 

 - Podľa živnostenského zákona sa živnosťou rozumie sústavná 
činnosť prevádzkovaná samostatne, vo vlastnom mene, na 
vlastnú zodpovednosť, za účelom dosiahnutia zisku. 

 - Fyzická osoba – podnikateľ a právnická osoba, ktorá 
prevádzkuje pohrebnú službu (ďalej len „prevádzkovateľ 
pohrebnej služby“), je povinná okrem iného: 

 - vypracovať prevádzkový poriadok pohrebnej služby a predložiť 
ho na schválenie príslušnému regionálnemu úradu verejného 
zdravotníctva 
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 - umiestniť na viditeľnom a dostupnom mieste cenník pohrebných 
služieb 

 - Podľa § 8 a § 18 zákona o pohrebníctve teda vyplýva, že 
prevádzkový poriadok pohrebiska vrátane cenníka služieb na 
pohrebisku a jeho zmenu schvaľuje obec všeobecne záväzným 
nariadením. Prevádzkový poriadok pohrebných služieb 
schvaľuje príslušný regionálny úrad verejného zdravotníctva, 
cenník pohrebných služieb si určuje prevádzkovateľ pohrebnej 
služby sám (nakoľko je to jeho živnosť). 

 - Návrh VZN bol stiahnutý z 3. riadneho zasadnutia MsZ mesta 
Svit z dôvodu, že nebol prerokovaný na príslušnej finančnej 
komisii. 

 - Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu: Komisia odporúča návrh VZN č. 4/2023 schváliť. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu 

 - bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 6: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 7: Uzn.28 Poslanecký prieskum priestorov v majetku mesta Svit 

L. Kalász - prečítal dôvodovú správu. Od jednotlivých organizácii v meste 
Svit prichádzajú dopyty o možnostiach prenájmov priestorov, 
ktoré sú v majetku mesta Svit k účelu ich zasadaní, nácvikov, 
pravidelných stretávaní sa členov a pod. Z dôvodu zistenia 
skutkového stavu o priestoroch v majetku Mesta Svit, pre 
vytvorenie zoznamu priestorových kapacít vhodných na 
prenájom, ako oprávnená požiadavka vyplývajúca z 
poslaneckého mandátu podľa bodov paragrafu 25 ods. 1 a ods. 
4 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení navrhujem, aby sa 
poslanci Mestského zastupiteľstva zúčastnili poslaneckého 
prieskumu priestorov v majetku Mesta Svit, ktorý na tento účel 
zorganizuje Mestský úrad vo Svite za prítomnosti poslancov 
Mesta Svit v termíne do 21.4.2023. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu a opýtala sa ako si to predstavuje p. Kalász, že 
sa zúčastnia poslaneckého prieskumu priestorov, ako to bude 
prebiehať? 

L. Kalász - odpovedal, že ako to je uvedené v dôvodovej správe, v réžii 
mestského úradu. Moja predstava je taká, že mestský úrad 
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pozná, aké priestory má v majetku a na základe toho prebehne 
poslanecký prieskum v jednotlivých priestoroch. 

D. Vojsovičová - mesto pozná, a má dokonca aj majetkovú inventúru, kde má 
prehľad o všetkých priestoroch a ich obsadenosti. Ako si to 
fyzicky predstavujete? 

L Kalász - odpovedal, že skupina poslancov zložená z troch členov mesta 
plus pracovník mesta, ktorý umožní vstup do priestorov. 

D. Vojsovičová - do priestorov tých, ktoré majú prenajaté? 

L. Kalász - všetky, ktoré sú v majetku mesta 

J. Hutník - informoval, že my nemáme kľúče, my keď prenajmeme niekomu 
priestor, tak nemáme kľúče ani od priestorov vašich, ktoré máte 
vy prenajaté 

L. Kalász - nám ide o nevyužívané priestory. 

I. Švagrovská - sa vyjadrila, že keď sa D. Vojsovičová stala primátorkou tak sme 
spolu s ňou boli pozrieť všetky priestory, dokonca sme boli 
v archívoch. 

D. Vojsovičová - to sú priestory, ktoré máme my, ale nie prenajaté 

I. Švagrovská - nevyužité, dokonca si chcela od nás aby sme navrhli využitie 

K. Štinčíková - pán Kalász, o ktoré ustanovenie sa opierate? 

I. Kalász - o požiadavku poslanca, ako mandát, že poslanec má právo 
nazrieť do priestorov 

K. Štinčíková - chcem vám povedať, že poslanecky prieskum je v len Národnej 
rade SR, v legislatíve miest a obcí takýto pojem neexistuje. 

L. Kalász - v obecnom zriadení sa nepoužíva, ale môže sa používať. Iné 
mestá tento pojem poznajú. 

D. Vojsovičová - ja si myslím, že keď chcete vidieť nevyužívané priestory, ktoré 
máme s možnosťou prenajímať, problém nie je. 

L. Kalász - ja by som to upravil, chcel by som vidieť aj tie prenajaté aj komu 
sú prenajaté, ak je problém s kľúčmi, tak po 21.4. 

D. Vojsovičová - teraz ste hovorili o neprenajatých priestoroch, teraz zas 
o prenajatých, prosím, o čo tu ide? 

L. Kalász - dôvodová správa bola jasne uvedená, komu sú prenajaté a ako 
sú prenajaté, jedná sa mi o všetky priestory 

D. Vojsovičová - najprv preveríme legislatívne možnosti, a tak bude s týmto 
návrhom nakladané. 

Hlasovanie za bod č. 7: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 10 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková) 
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proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 1 poslanec (L. Sako) 

K 8: Uzn.29:   Prenájom nebytového priestoru v bytovom dome súp. číslo 263 
na Ulici SNP vo Svite 

J. Hutník - prečítal dôvodovú správu. V roku 2019 vyhlásilo Mesto Svit 
Obchodnú verejnú súťaž na prenájom nebytových priestorov, 
nachádzajúcich sa na prízemí bytového domu súpisné číslo 263 
na Ulici SNP vo Svite. Na základe výsledku súťaže bola 
s Danielou Šallingovou uzatvorená Zmluva o nájme nebytových 
priestorov, s účinnosťou od 13.11.2019. Predmetom nájmu je 
nebytový priestor č. 104 o výmere 18,84 m2,, pozostávajúci 
z troch miestností č. 130, č. 131 a č. 132. Nájomca, Daniela 
Šallingová zmenila právnu formu podnikania a založila 
spoločnosť s ručením obmedzeným Amend DŠ, s.r.o. so sídlom 
vo Svite, SNP 263, IČO: 55 193 871, kde je jedinou konateľkou. 
V priestoroch poskytuje masérske služby. Po zápise spoločnosti 
do Obchodného registra požiadala o zmenu nájomcu z fyzickej 
na právnickú osobu. Výška nájomného, stanovená na 40,--
€/1m2/rok je výsledkom Obchodnej verejnej súťaže a zostáva 
nezmenená. Žiadosť bola stiahnutá z 3. riadneho zasadnutia 
MsZ mesta Svit z dôvodu, že nebola prerokovaná na príslušnej 
finančnej komisii. 

 - Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu zo dňa 13.01.2023: Komisia  odporúča prechod nájmu 
z fyzickej osoby na právnickú osobu za rovnakých podmienok, 
aké boli vysúťažené. Zámer prenájmu nebytového priestoru 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa bol zverejnený na úradnej 
tabuli a na webovom sídle Mesta Svit v termíne od 07.02.2023 
do 24.02.2023 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu 

 - bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 8: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 9: Uzn.30  Prenájom nebytových priestorov v budove súp. č. 275 a v budove 
súp. č. 268 

J. Hutník - prečítal dôvodovú správu. Únia žien Slovenska, Základná 
organizácia Svit žiada o prenájom nebytových priestorov vo 
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vlastníctve mesta, zasadacej miestnosti č. 1, nachádzajúcej sa 
na prvom poschodí budovy súpisné číslo 275 na Štúrovej ulici 
(budova Pošty) a zasadacej miestnosti č. 222, nachádzajúcej sa 
na druhom poschodí budovy súpisné číslo 268 na 
Hviezdoslavovej ulici (budova Mestského úradu). Nebytové 
priestory budú využívané na pravidelné stretnutia členiek a za 
účelom usporiadania akcií v rozsahu podľa harmonogramu, ktorý 
bude tvoriť prílohu nájomnej zmluvy. Nájom nebytových 
priestorov bol prerokovaný na stretnutí s poslancami MsZ dňa 
23.11.2022, kde boli konkretizované viaceré možnosti prenájmu 
priestorov a úhrady prevádzkových nákladov športovým klubom, 
resp. kultúrnym organizáciám, občianskym združeniam a pod. 
(možnosť stanovenia výšky nájomného v zmysle zásad 
hospodárenia a prevádzkových nákladov podľa vyúčtovania 
správcom nehnuteľnosti na základe zmluvy o poskytnutí služieb, 
resp. stanoviť výšku nájomného tak, že súčasťou nájomného by 
bol paušálny poplatok za prevádzkové náklady, vyčíslený 
správcom). Vzhľadom k tomu, že v súčasnosti nie sú ustanovené 
jednotlivé komisie pracujúce pri MsZ, poslanci prijali záver, aby 
prenájmy zatiaľ pokračovali v nezmenenom režime a po 
ustanovení finančnej komisie bude výška nájomného a úhrada 
prevádzkových nákladov predložená finančnej komisii na 
prehodnotenie. Žiadosť bola stiahnutá z 3. riadneho zasadnutia 
MsZ mesta Svit z dôvodu, že nebola prerokovaná na príslušnej 
finančnej komisii. 

 - Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu zo dňa 13.01.2023: Komisia odporúča návrh na prenájom 
nebytových priestorov vo vlastníctve Mesta Svit schváliť. Zámer 
prenájmu nebytového priestoru z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa bol zverejnený na úradnej tabuli a na webovom sídle 
Mesta Svit v termíne od 07.02.2023 do 24.02.2023. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu 

 - bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 9: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 
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K 10: Uzn.31:  Návrh na zriadenie budúceho vecného bremena pre stavby: 
„Zariadenie pre seniorov“ a „Rekonštrukcia materskej škôlky – 
Mierová ulica Svit“ 

J. Hutník - predniesol dôvodovú správu. Mesto Svit pripravuje do realizácie 
dve veľké stavby: „Zariadenie pre seniorov“, stavebné 
povolenie bolo vydané dňa 04.08.2022 pod číslom 198/2021/Hy-
SP, ktoré nadobudlo právoplatnosť dňa 30.08.2022, 
„Rekonštrukcia materskej škôlky – Mierová ulica Svit“, 
stavebné povolenie bolo vydané dňa 21.10.2021 pod číslom 
294/2021/03Hy, ktoré nadobudlo právoplatnosť dňa 28.10.2021, 
Uvedené stavby už sú v štádiu realizácie, boli vysúťažené 
stavebné firmy, ktoré ich budú realizovať. V rámci prípravných 
prác vstúpila do procesu realizácie spoločnosť 
Východoslovenská distribučná, a.s. Mlynská 31, 042 91 Košice, 
ktorá bude investorom niektorých stavebných objektov v rámci 
projektovej dokumentácie uvedených stavieb. Aj keď na 
realizáciu stavieb bolo vydané právoplatné stavebné povolenie 
v celej objektovej skladbe, požaduje spoločnosť 
Východoslovenská distribučná, a.s., aby právo na uloženie 
inžinierskych sietí, ktoré budú realizovaní na ich náklady bolo 
zmluvne podložené v ich prospech, ako budúceho oprávneného 
z vecného bremena.   

 - Dotknuté pozemky pre stavbu „Zariadenie pre seniorov“: 

 - parc. č. KN-C 12/2, zastavané plochy a nádvoria o výmere 846 
m2,  

 - parc. č. KN-C 12/16, zastavané plochy a nádvoria o výmere 
1561 m2,  

 - parc. č. KN-C 12/33, zastavané plochy a nádvoria o výmere 
3804 m2,  

 - parc. č. KN-C 12/58, zastavané plochy a nádvoria o výmere 63 
m2. 

 - Dotknuté pozemky pre stavbu „Rekonštrukcia materskej škôlky 
– Mierová ulica Svit“: 

 - parc. č. KN-C 229/15, zastavané plochy a nádvoria o výmere 
5857 m2,  

 - parc. č. KN-C 229/16,ostatné plochy o výmere 35166 m2, 

 - parc. č. KN-C 229/17, zastavané plochy a nádvoria o výmere 
16597 m2,  

 - parc. č. KN-C 229/354, zastavané plochy a nádvoria o výmere 
50 m2. 

 - Žiadame Mestské zastupiteľstvo mesta Svit, aby schválilo 
zriadenie budúceho vecného bremena na uloženie inžinierskych 
sietí v prospech Východoslovenskej distribučnej, a.s., Mlynská 
31, 042 91 Košice, IČO: 36 599 361 k stavbám „Zariadenie pre 
seniorov“ a „Rekonštrukcia materskej škôlky – Mierová ulica 
Svit“. Vecné bremeno navrhujeme uzatvoriť na dobu neurčitú, „in 
personam“ a bezodplatne, nakoľko sa jedná o stavby vyvolaných 
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investícií v rámci investičnej výstavby mesta. Návrh bol stiahnutý 
z 3. riadneho zasadnutia MsZ mesta Svit z dôvodu, že nebol 
prerokovaný na príslušnej komisii výstavby a ŽP. 

 - Stanovisko komisie výstavby, životného prostredia, 
architektúry a urbanizmu: Komisia odporúča návrh budúceho 
vecného bremena na prislúchajúce stavby „Zariadenie pre 
seniorov“ a „Rekonštrukcia materskej škôlky – Mierová ulica Svit“ 
schváliť. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

 - bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 10: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

 

K 11: Uzn.32: Komisia školstva, kultúry, mládeže, regionálneho rozvoja 
a mediálna – finančné príspevky pre športové a kultúrno-
spoločenské organizácie 

J. Hutník - predniesol dôvodovú správu. Komisia školstva, kultúry, športu, 
mládeže, regionálneho rozvoja a mediálna pri MsZ Svit 
prerokovala žiadosti o finančné príspevky na činnosť pre 
kultúrno – spoločenské organizácie a športové kluby pôsobiace 
v meste Svit a odporúča poslancom MsZ schváliť dotáciu na 
činnosť príslušným organizáciám v zmysle navrhovaného 
uznesenia a dotácie prideľované na základe kompetencie 
primátora v zmysle VZN.   

                       Prehľad dotácií rok 2022 žiadosť 2023 návrh 2023 

ŠPORT    

Atletický oddiel Svit 2 500,00 2 800,00 2 500,00 

Basketbalový klub mládeže         11 000,00 30 000,00 11 000,00 

ISKRA SVIT, s.r.o.         50 000,00 100 000,00 50 000,00 

Občianske združenie  „GPO SVIT“  500,00  1 000,00 1 000,00 

Futbalový klub Svit 30 000,00 40 000,00 31 000,00 

Podtatranská akadémia plávania Svit  5 000,00 1 000,00 

Lukostrelecký klub – lukostreľba Svit 200,00 600,00 200,00 

Tenisový klub Svit 1 300,00 1 500,00 1 300,00 

Cyklistický klub Energia Svit   800,00 1 000,00 800,00 

Klub plastikových modelárov  

„Tatranskí orli“ Poprad - Svit 

300,00 600,00 400,00 

Športuj srdcom  2 000,00 1 000,00 

Slovenský Skauting, 101. zbor Veselé tváre 400,00 1 000,00 600,00 
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Svit 

Mládežnícky hokejbalový klub, MHbK Lords 

Ball Svit 

 1 500,00 10 000,00 6 500,00 

BUĎ FAIR PLAY – KLUB MLADÝCH 

SVIŤANOV 

300,00 5 000,00 1 000,00 

„GALLO AOS TEAM“ 100,00 200,00 100,00 

Slovenský rybársky zväz – Miestna 

organizácia Svit 

500,00 800,00 500,00 

Klub hasičského športu Svit 400,00 600,00 500,00 

ZO JDS Svit 300,00 300,00 300,00 

ACTIVITY SPORT CLUB, o.z.  1 500,00 300,00 

 SPOLU:                                                                                                                            110 000,00   

 

                       Prehľad dotácií rok 2022 žiadosť 2023 návrh 2023 

KULTÚRA    

Detský famózny svet 300,00 5 000,00 300,00 

Folklórny súbor Jánošík - Svit 1 300,00 3 000,00 1 300,00 

FS SENIOR Jánošík Svit 200,00 5 000,00 200,00 

Rímskokatolícka cirkev, farnosť Svit 300,00 500,00 300,00 

Gréckokatolícka cirkev, farnosť Svit 300,00 250,00 200,00 

Umelecký klub Fantázia, o.z. 900,00 1 200,00  900,00 

 Dychová hudba SVIŤANKA 400,00    500,00 400,00 

Ľudová hudba Bystrianka 700,00 900,00 700,00 

ZO  Slovenského zväzu protifašistických 

bojovníkov vo Svite 

200,00 250,00 200,00 

Klub absolventov Baťovej školy Svit 200,00 450,00 200,00 

Vojensko – historický klub Tiger Poprad  200,00  350,00  200,00 

NATURALISTA  1 300,00 100,00 

SPOLU:                                                                                                            5 000,00 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu k tomuto bodu programu. Pán predseda, pán 
poslanec Kalász, ja si dovolím vás dopytovať, podľa akého 
kľúča, akými pravidlami ste rozdeľovali dotácie? Lebo tie nie sú 
uvedené v zápise vo vašej komisii. Takže prosím informujte 
verejnosť. Ako ste prišli k týmto číslam?  

L. Kalász - o dotáciu za oblasť športu požiadalo 19 subjektov za oblasť 
kultúry 12 subjektov, ktoré potom formálnou kontrolou splnenia 
podmienok predložením žiadosti. Členovia dospeli k zisteniu, že 
niektoré organizácie svoju žiadosť nepredložili v požadovanom 
termíne, a to do 31.10.2022. Keďže VZN 3/2022 v paragrafe 4 
odstavca 6 pripúšťa podanie žiadosti po tomto termíne, 
tajomníčkou komisie boli takéto organizácie ešte pred konaním 
komisie vyzvané, aby vysvetlili dôvody podania žiadosti po 
termíne písomne emailom telefonicky. Komisia si vypočula 
odôvodnenia omeškania podania jednotlivých organizácií, keďže 
príslušný paragraf 4 odstavec 6 bližšie nešpecifikuje, aké môžu 
byť nepredvídateľné okolnosti. Preto omeškanie podania komisia 
z 9 prítomných členov svojim hlasovaním rozhodla o akceptovaní 
jednotlivých vysvetlení a o zaradením všetkých subjektov na 
prerozdelenie dotácií. Komisia si prešla predloženú 
dokumentáciu jednotlivých organizácií žiadajúcich o dotáciu za 
rok 2022. Obsahy činnosti dosiahnuté úspechy miestne 



 17 

regionálne, krajské, celoslovenské medzinárodné súťaže, 
vystúpenia do akých boli, alebo sú zapojené, aké ich organizácia 
zorganizovala, miestneho regionálneho, krajského a 
celoslovenského medzinárodného charakteru, reprezentácia 
mesta, počet členov deti, mládež, dospelí. Tréneri cvičitelia, 
tréningový proces, počet stretnutí a podobne. Po preštudovaní 
týchto podkladov činností jednotlivých organizácií komisia 
pristúpila k prerozdeleniu dotačných prostriedkov mesta, Svit pre 
oblasť kultúry a športu. Podľa prílohy s plným počtom hlasov 9 
prítomných členov. 

D. Vojsovičová - Čiže nemali ste žiadne bodové hodnotenie alebo niečo, bolo to 
takéto subjektívne hodnotenie na základe toho, čo vám poslali, 
materiály. 

L. Kalász - nebolo to subjektívne hodnotenie. Nie celkom, my sme v 
podstate ako Komisia školstva, kultúry, športu, mládeže, 
regionálneho rozvoja, mediálnej boli vlastne odobrení mestským 
zastupiteľstvom pred naším zasadnutím asi týždeň. Nebolo času 
pristúpiť k nejakým kritériám, je to vlastne určite v pláne pre 
ďalšie roky, aby bolo aj nejaké bodové hodnotenie spravené pre 
nejaké také bližšie kritériá, čo v podstate by mala obsahovať aj 
koncepcia rozvoja športu, čo vlastne vyplýva zo zákona, čo 
mesto stále nemá. Tá koncepcia rozvoja športu by mala 
obsahovať aj kritériá na prerozdelenie finančných prostriedkov, 
to by malo byť súčasťou prílohy - koncepcie, takže vlastne 
koncepcia rozvoja športu, ktorá vyplýva zo zákona, by mala byť 
vyhotovená a mala by byť pomocným dokumentom aj potom pre 
túto komisiu na rozdeľovanie finančných prostriedkov dotácií. 

D. Vojsovičová - ja sa len pýtam, lebo v minulosti tu bolo nejaké bodové 
hodnotenie. Boli nejaké bodové hodnotenia, vy sám ste to 
napadol, kritizoval, vyjadroval sa k tomu, tak som myslela, že 
máte niečo pripravené. 

L. Kalász - no to bodové hodnotenie bolo pred nejakými 4 rokmi a podľa 
ktorého sa vlastne ani nešlo. Vtedy som vystúpil, že vlastne 
podľa bodového hodnotenia boli prerozdelené finančné 
prostriedky a pravdepodobne to bodové hodnotenie nebolo 
funkčné ani celé nasledujúce volebné obdobie.  

D. Vojsovičová - vy tvrdíte, že toto hodnotenie vaše je správnejšie hodnotenie. 

L. Kalász - nie že je správnejšie, podľa dosiahnutých úspechov, nie sú to 
subjektívne hodnotenia, bolo tam 9 členov, jednotne, nikto nebol 
proti, v podstate sme sa zhodli. Diskutovali sme, prerozdeľovali 
sme finančné prostriedky a dospeli sme k tomuto záveru. 

I. Švagrovská - máme tu bývalého predsedu pre tri volebné obdobia, nech nám 
o tom povie pán bývalý predseda, aké to bolo hodnotenie.  

J. Drobný - Nenazýval by som to bodové hodnotenie, ale bolo toho podľa  
stanovených kritérií Ja osobne si myslím, že toto bolo urobené 
veľmi podobne, a tak ako povedal pán Kalász, stopercentná 
zhoda. 

L. Kalász - V podstate sa bralo všetko do úvahy, na akých úrovniach hrajú 
jednotlivé kluby alebo združenia alebo úspechy sa zobrali do 
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úvahy. Takisto aj členstvo a sila tej základne a vlastne aj 
perspektíva jednotlivých klubov v rámci mesta a samozrejme, že 
tým pádom aj reprezentácia mesta. 

D. Vojsovičová - Ak ale zo 130 detí je len 41 Sviťanov pri dotácii 6,5 tisíc eur je 
dotácia na 1 Sviťana 158 €. Tento pomer, ale nie je nastavený 
pre všetkých rovnako napríklad Podtatranská akadémia 
plávania, ktorá združuje 11 plavcov, o ktorej sme tu už rozprávali 
a sám rozprávate, pán predseda o tom, že reprezentácia, a 
máme tu v práve v tomto oddiely aj našu bronzovú majsterku, 
medailistu z majstrovstiev sveta – Lilian Slušnú, je príspevok na 
1 člena úplne rozdielny pretože tejto organizácii bolo dané 1000 
€. A je tam 11 plavcov, takže skúste videliť 1000 : 11, a keď 
vravíte, že reprezentácia mesta, tak toto je reprezentácia 
Slovenska. Prejdem ku dospelým stále rozprávam o Sviťanoch, 
a zoberiem si napríklad najpočetnejšiu organizáciu, a to je 
Jednota dôchodcov Slovenska, ktorá združuje momentálne 110  
členov Sviťanov aktívnych, ktorí nielen berú, ale sami rozprávajú, 
ale aj podnikajú rôzne aktivity pre naše mesto a obnovujú 
majetok, tak ich dotácia je 300 €, čo na 1 člena je 2,70 €. Čiže 
myslím si, že pomer rozdelenia je netransparentný, a nie 
rovnakým kľúčom. Preto som sa aj na ten kľúč sama pýtala. No 
a dovolím si vám ešte páni poslanci dať do pozornosti jednu vec, 
a to je tá, že príprava projektov spoluúčasti pre dotácie, čo 
chceme z plánu obnovy z plánu pre Slovensko a podobne. Môže 
byť krytá jedine z kapitálových výdavkov predchádzajúceho 
obdobia. Čiže to, čo neminieme v roku 2023, bude pretavené do 
kapitálových výdavkov rezervného fondu budúceho roku a z toho 
môžeme budovať nové haly, budeme môcť dávať na spoluúčasti 
to, čo ste tu už niekoľkokrát povedali ako iné mestá sa uchádzajú 
o dotácie. My môžeme ísť len do výšky svojich kapitálových 
výdavkov. Teraz sú to športovci, potom prídu iní občania, ktorí 
chcú chodníky, ktorí chcú cesty. Ja som si pokladala za 
povinnosť informovať verejnosť o týchto skutočnostiach a 
zamyslieť sa možno nad tým, či naozaj je vhodné rozdeľovať 
všetky prostriedky, keď v treťom mesiaci tohto rozpočtového 
roku,  ešte nie je jasné, ako kompenzácia štátu dopadne, a 
takisto možnosť myslieť aj na nejaké investičné priority, ktoré tu 
majú jednotlivé skupiny občanov alebo aj celé mesto. 

L. Kalász - pani primátorka poprosím vás, aby ste nezavádzali, pretože 
dobre viete, že keď niekto dožaduje dotáciu v určitej maximálnej 
výške, tak komisia nemôže prideliť vyššiu dotáciu ako 
organizácia požaduje. Jednota dôchodcov požadovala dotáciu 
vo výške 300 €. My sme zvažovali vyššiu, ale keďže požadovala 
v tejto výške, tak sme nemohli dať viacej, keď požadovala 300 €. 
Čo sa týka Podtatranskej akadémie plávania, tak viete dobre, že 
Podtatranská akadémia plávania Svit ako organizácia vznikla po 
termíne podávania žiadosti o dotáciu. Termín podávania žiadostí 
tak ako som čítal v rámci vysvetlenia komisie, že podávanie 
žiadostí bolo do 31. 10 a Podtatranská akadémia plávania 
vznikla ako organizácia 17. novembra 2022. Aj napriek tomu sme 
akceptovali ich žiadosť, pretože sme to brali ako nepredvídateľnú 
okolnosť, pretože sa plávanie rozdelilo na dve skupiny. A to, že 
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vlastne občianske združenie GPO Svit, od ktorého sa odtrhla 
Podtatranská akadémia plávania, tak to ťažko riešiť nejaké spory 
v rámci organizácie. Napriek tomu sme aj GPO Svit podporili 
rovnakou čiastkou ako novovzniknutú Podtatranskú akadémiu. 

D. Vojsovičová - Podtatranská akadémia žiadala 5 tisíc eur, GPO je plavecká 
škola, tým pádom zárobková organizácia. 

L. Kalász - rovnako sme pristupovali aj ku GPO,  Podtatranská akadémia 
Svit vznikla 17.11. po termíne podávania žiadostí. 

D. Vojsovičová - áno sú po termíne, ale žiadali 5 tisíc eur. Ja som svojou 
rozpravou chcela poukázať na to, aký podiel príspevku máme na 
jednotlivé kluby a ešte stále poviem a dôrazne, toto by mal byť 
príspevok pre občanov v mestách pre deti a pre dospelých. 

I. Švagrovská - Ja by som chcela povedať, že dotácie sa schvaľovali na základe 
toho, že je schválený rozpočet. Za predložený rozpočet 
zodpovedá vedenie mesta a vlastne za rozdelenie dotácií sú 
zodpovední jednotliví poslanci a jednotlivé komisie. Takže v 
rozpočte bolo na šport, kultúru a na sociálnu oblasť, dotácia 
určitej výšky, ktorá sa aj rozdelila. Ak by sa neschválili dotácie, 
tak vlastne by sa ohrozil život v meste, tak poďme ohroziť ďalšie 
sféry. Takže a čo sa týka investícií si myslím, že sa môžu hľadať 
aj zdroje mimo rozpočtu nielen z rozpočtu. 

D. Vojsovičová - z rozpočtu musíme kryť spoluúčasti. Ak nebudú zdroje na  
spoluúčasti, nebude z čoho. O chvíľku tu máte body programu, 
kde školy žiadajú o príspevky na krytie spoluúčasti. Mimo 
rozpočtu. 

D. Martinková - v decembri bol schválený rozpočet ako vyrovnaný. Takto to 
tvrdilo mesto, aj keď my sme boli poslanci viacerí iného názoru. 
Tento rozpočet zahŕňal aj dotácie vo výške 110 000 €. 
ale ste vtedy tvrdili, že je rozpočet vyrovnaný. Tak to boli dotácie 
v tejto výške schválené. Teraz sa už len prerozdeľujú dotácie. 
Neviem, prečo sa teraz vraciame a zisťujeme, že nám peniaze 
chýbajú. V decembri sme narážali na to, že môže vzniknúť 
problém. Vy ste tvrdili, že rozpočet je vyrovnaný. 

D. Vojsovičová - kedy bola stanovená cena tepla, pani poslankyňa? 

D. Martinková - v decembri 

 

D. Vojsovičová - kedy bola stanovená cena tepla, teplovodom, pani riaditeľka? 

A. Rybková - február. Takisto aj približné poplatky, ktoré išli hore za cenu el. 
energie a za plyn, až vo februári 

D. Vojsovičová - rozpočet bol vyrovnaný ku cenám tepla, ktoré boli známe. 

D. Martinková - Keď sme hlasovali o rozpočte, už vtedy sme sa rozprávali, že ide 
o štvornásobné navýšenie cien tepla aj elektriny, vtedy sa už 
rátalo s tými cenami elektriky. A či sa zmenili práve vo februári, v 
porovnaní s decembrom, keď je tam 4-násobné navýšenie, 
nemyslím si, že tam bol nejaký. 

D. Vojsovičová - keď sme sa my mýlili, a keď tvrdíme, že nie je rozpočet 
vyrovnaný, tak ešte to chcete priklincovať ďalším rozdelením 
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dotácií. Odporujete si jedným, druhým. Určite nechceme 
zlikvidovať žiadny klub, chceme aby fungovali, ale aby sme 
dotácie rozdeľovali v max. možnej výške, hneď v treťom mesiaci, 
je podľa mňa…luxus. Keby ste dali aspoň návrh na čiastočné 
rozdelenie a potom dofinancovanie, je to stále obozretnejšie ako 
momentálne toto, ale je to vaše rozhodnutie a rozdelenie. 

M. Jambor - Ale keď nerozdelíme dotácie klubom, ktoré sa venujú deťom 
mládeži, ale aj dospelým, tak tie kluby v podstate nevedia 
existovať. Darmo tu budeme stavať nejaké haly, športoviská, ale 
pre koho? Kto bude na nich športovať? Takže, aby tie kluby 
prežili, či basketbal, futbal či hokejbal, tenis, tak potrebujeme tie 
dotácie, aby sa mohli tréneri venovať deťom, našej mládeži.  

D. Vojsovičová - odpoviem na druhú otázku. Na čo vám budú dotácie, keď 
nebudete môcť chodiť do tých hál, pretože ich budeme musieť 
zatvoriť.  

I. Švagrovská - máme tu prezidenta najväčšieho športového klubu, tak by som 
sa chcela opýtať ako by oni dokázali fungovať bez tejto dotácie? 

J. Drobný - Samozrejme že nie. 

Hlasovanie za bod č. 11: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

 

K 12: Uzn.33:  Komisia zdravotná, sociálna, bytová a verejného poriadku - 
dotácie  z Rozpočtu Mesta Svit pre rok 2023 

J. Hutník - predniesol dôvodovú správu. Komisia zdravotná, sociálna, 
bytová a verejného poriadku pri MsZ mesta Svit na svojom 
zasadnutí prerokovala žiadosti o dotácie z Rozpočtu Mesta Svit 
pre rok 2023 a odporúča schváliť dotácie z kapitoly 
0840 položka  642001 podprogram 14.2 podľa predloženého 
návrhu na uznesenie 

Žiadateľ Schválené 2022 Žiadosť  2023 Návrh  2023 

Rodinné centrum AKO DOMA  500 1.500 610 

Slovenský červený kríž, Územný spolok 
Poprad 

250 400 360 

Slovenský zväz zdravotne  postihnutých – 
Základná organizácia Svit  

350 450 450 

Únia žien Slovenska, Základná organizácia 
Svit  

400 800 510 

Únia žien Slovenska – Základná organizácia 
Svit - Podskalka 

700 1.000 820 

 - Primátorke mesta odporúča uzavrieť zmluvy o dotáciách  z 
kapitoly 0840  položka  642001 podprogram 14.2  nasledovne: 



 21 

Žiadateľ Schválené 2022 Žiadosť 2023 Návrh  2023 

Slovenský poľovnícky zväz, Poľovnícke 
združenie BOR – Spišská Teplica  

250 250 250 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

 - Bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 12: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 13: Uzn.34: Projekt s názvom „Obnova prvkov detského ihriska“ 

J. Hutník - preniesol dôvodovú správu. V súlade s Čl. VII. Všeobecne 
záväzného nariadenia Prešovského samosprávneho kraja č. 
98/2023 o poskytovaní dotácií z vlastných príjmov 
PSK a na základe Uznesenia Zastupiteľstva Prešovského 
samosprávneho kraja č. 35/2023 zo dňa 13.2.2023, Prešovský 
samosprávny kraj (ďalej len „PSK“) 

 - predseda PSK vyhlásil Výzvu predsedu Prešovského 
samosprávneho kraja na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie dotácie z rozpočtu PSK pre rok 
2023 na financovanie projektov realizovaných na podporu 
verejného života v regióne v súlade s vymedzeným účelom 
v rámci nasledovných programov: 

Program 1 Šport 

Program 2 Kultúra 

Program 3 Sociálne služby 

Program 4 Rodinná samospráva 

Program 5 Podpora životného prostredia a rozvoj 

environmentálneho povedomia 

Program 6 Podpora všeobecne prospešných služieb 

v zdravotníctve 

 

Celková suma alokácie spolu  400 000,00 eur 

 Termín realizácie podporenej činnosti  15.02.2023 - 15.11.2023 

 Termín na predloženie žiadosti  15.02.2023 - 31.03.2023 

 Minimálna výška dotácie na jednu žiadosť  500,00 eur 

 Maximálna výška dotácie na jednu žiadosť  5 000,00 eur 

 Spolufinancovanie podporenej činnosti  20 % zo schválenej dotácie 
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 Spôsob financovania  systém refundácie 

 Termín schválenia dotácie  august 2023 

Cieľ programu 1. ŠPORT: Rozšíriť a skvalitniť športovú činnosť 
zlepšením technického stavu a vybavenia športových a detských 
ihrísk. Modernizovať a budovať športovú infraštruktúru 
využívanú pre účely amatérskeho športu. Podporovať činnosť 
detí, mládeže a dospelých v oblasti športu. Podporovať 
reprezentáciu amatérskych športovcov Prešovského 
samosprávneho kraja účasťou na oficiálnych športových 
podujatiach európskeho, resp. svetového charakteru konaných 
na území Slovenskej republiky. Usporadúvanie športových 
podujatí typu šport pre všetkých na území Prešovského kraja bez 
nadväznosti na profesionálny športový klub. Prešovský 
samosprávny kraj v tomto programe bude podporovať primárne 
nehospodársku činnosť, resp. nehospodársku činnosť s 
doplnkovým hospodárskym využitím, pričom hospodárske 
využitie je výhradne sprievodnou činnosťou, jeho rozsah 
nepresahuje 20 % celkovej ročnej kapacity. Využitie na 
hospodárske účely bude pravidelne sledované na ročnej báze a 
poskytnutá dotácia bude spätne vymáhaná v prípade, že 
hospodárske využitie prekročí 20 % celkovej ročnej kapacity. 
Podprogram 1.1 – kapitálové výdavky Výstavba, rekonštrukcia a 
modernizácia športových a detských ihrísk a ich vybavenie 
hnuteľným majetkom investičného charakteru. Navrhovaný 
projekt rieši doplnenie prvkov detského ihriska na ulici Kpt. 
Nálepku. 

Celkový rozpočet je 6.600€ s DPH. Stanovisko komisie 
finančnej, správy majetku mesta, podnikateľských činností, 
obchodu, služieb a cestovného ruchu: Komisia odporúča 
podanie a spolufinancovanie projektu schváliť. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

D. Martinková - sa opýtala, či sa jedná o kapitánku? 

J. Hutník - odpovedal áno aj vandalizmom zaúradovali, zničili niektoré 
detské ihriská, ale na základe obhliadky teraz na jar bolo 
konštatované, že niektoré už nespĺňajú bezpečnostné prvky. 
Takže my sme išli teraz do opravy tohto detského ihriska. 
Ostatné detské ihriská sú plánované v rámci revitalizácie 
vnútroblokov, čiže budú aj na ulici Jilemnického aj na Kapitána 
Nálepku prípad šikmých domov aj na tých dvoch bytovkách 
takzvané pohotovostné bytovky medzi ulicami Mierovou a Kpt. 
Nálepku, čiže aj tam je plánované ešte detské ihrisko. 

M. Šramková - chcela by som sa opýtať, či by sa nedalo niečo zakúpiť na tú 
plaváreň, nejaké ihrisko 

J. Hutník - počítame s tými prvkami, ktoré vymeníme, opravíme, necháme 
ich certifikovať a tieto potom následne použijeme. Tak to potom 
bude už na dohode s Bytovým podnikom. 

L. Kalász - Ráta sa s nejakou prevenciou proti tým vandalom, že je tam 
umiestnený kamerový systém? Respektíve bude umiestnený 
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kamerový systém, aby sa predišlo tomu čo teraz. Aby sme 
nebudovali niečo, čo v podstate nebude strážené. 

D. Vojsovičová - Bolo by fajn, keby sme všetko mali umiestnené pod kamerami.  

L. Kalász - ide o nové prvky. 

D. Vojsovičová - Neviem, vám v tomto momente povedať, nie je tu náčelník, či je 
zameranie na to to ihrisko, ale určite, keď odsúhlasíte zakúpenie 
kamerového systému, pán náčelník sa poteší a bude to 
inštalovať. 

J. Hutník - Snažíme sa rozšíriť predmetný kamerový systém, niečo z 
projektov tvoríme na vybudovanie nových zberných smetných 
stojiskách,  aby tieto nové smetné stojiská mali svoj kamerový 
systém a mohli ich sledovať. Každopádne všetko stojí finančné 
prostriedky, teraz sa momentálne snažíme rozšíriť kamerové 
systémy aspoň z darov. Vravím, my toho potrebujeme viac, teraz 
nám sprejeri - vandali poškodili naše nájomné bytovky oproti 
zdravotnému stredisku. Tam takisto nemáme kamerový systém, 
to by sme museli sledovať celé mesto, a teda si vyžaduje dosť 
veľké finančné prostriedky. 

D. Vojsovičová - Niektorí občania si neprajú, aby boli 24- hodín sledovaní na 
celom území mesta. 

L. Kalász - tak treba hľadať nejaké iné riešenie. 

D. Vojsovičová - Možno zvýšiť povedomie, a viac si všímať. 

Hlasovanie za bod č. 13: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 14: Uzn.35:   Žiadosť o podporu činností z Environmentálneho fondu, oblasť 
„Rozvoj odpadového a obehového hospodárstva (ozn. „C“)“ 

J. Hutník - preniesol dôvodovú správu. Envirofond vypísal výzvy na dotácie 
pre rok 2023. Posledný termín predloženia žiadostí je 
17.04.2023. Vzhľadom  ku krátkosti času je potrebné mať 
schválenú spoluúčasť žiadateľov dotácie, t.j. Mesto Svit 
a Technické služby Mesta Svit mestským zastupiteľstvom. 

 - C1: Podpora je určená na činnosti týkajúce sa triedeného zberu 
komunálneho odpadu na komunálnej úrovni, ktorý nespadá pod 
rozšírenú zodpovednosť výrobcov, ako jedného z dôležitých 
krokov pri dobudovaní technickej infraštruktúry. Oprávneným 
žiadateľom je Mesto Svit. V rámci tejto výzvy je možné požiadať 
o  zakúpenie nových, doposiaľ neregistrovaných vozidiel s 
nadstavbou, ktoré budú určené na zvoz odpadov, ktoré 
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nespadajú pod rozšírenú zodpovednosť výrobcov (t.j. okrem 
zberu plastov, skla , papiera, teda separovateľných zložiek 
odpadov). Zakúpené vozidlá budú využívané na zabezpečenie 
činností podľa § 81 ods. 7 písm. b) a g) zákona o odpadoch t.j.  
zabezpečenie zavedenia a vykonávania triedeného zberu 
biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu (KBRO), jedlých 
olejov a tukov z domácností, biologicky rozložiteľných odpadov 
zo záhrad a parkov vrátane odpadu z cintorínov. 

 - Technické služby Mesta Svit zabezpečujú v zmysle zákona 
o odpadoch  zber a spracovanie KBRO. Zber sa vykonáva ručne 
valníkovým vozidlom, čo znamená vysokú fyzickú záťaž 
zamestnancov pri zdvíhaní a manipulácii s kontajnermi a nízku 
produktivitu práce. Zber komunálneho odpadu 
a separovateľných zložiek je realizovaný vozidlom s nadstavbou 
na zber týchto odpadov, ktoré má zdvíhacie zariadenie na zdvih 
a vysypanie rôznych druhov nádob. 

 - Maximálna výška podpory v tejto sekcii je 80.000 eur. 
Predpokladaná hodnota vozidla Mitsubishi FUSO 9C18 AMT 
s nadstavbou ROSSI QUBE 7 m3, vhodného na tieto účely na 
základe cenového prieskumu je 128.400 eur s DPH pre úžitkovú 
hmotnosť obsahu KBRO 4 tony.  

 - Rozdiel 48.400 eur je potrebné dofinancovať z kapitálových 
výdavkov Mesta Svit. Vyšší podiel financovania z prostriedkov 
Mesta Svit bude znamenať lepšie ohodnotenie projektu. 

 - C2: Podpora je určená na predchádzanie vzniku biologicky 
rozložiteľných komunálnych odpadov, napríklad zariadení na 
podporu kompostovania. Do tejto oblasti spadajú mulčovacie 
kosačky a kompostéry. Žiadateľom o dotáciu v tejto sekcii môžu 
byť aj príspevkové organizácie. 

 - Prijímateľom dotácie budú priamo Technické služby Mesta Svit, 
ako platiteľ DPH. Cieľom je znížiť prácnosť a náklady na zber, 
prevoz zelenej hmoty a následné spracovanie v kompostárni. Na 
základe už uskutočneného elektronického verejného 
obstarávania sú k dispozícii najvýhodnejšie kosačky typu Ferris 
ISX800 a ISX 3300 s nulovým polomerom otáčania , spolu za 
22.836 eur bez DPH (2 ks). 

 - Zakúpením kompostérov v zmysle zákona o odpadoch sa znížia 
náklady na zber a spracovanie kuchynských biologicky 
rozložiteľných odpadov (KBRO) v lokalitách, kde sú umiestnené 
kompostéry. Kompostéry budú odovzdané majiteľom rodinných 
domov, ktorí v nich budú zhodnocovať KBRO. Kompostéry sú 
zavedené vo viacerých mestách, napríklad Partizánske, Brezno, 
Martin, Dolný Kubín, Hnúšťa, Lietavská Lúčka). Pripravuje sa 
pilotný projekt kompostérov pre záhradkárske osady a dolnej 
časti mesta Svit pod záštitou občianskych združení. 
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Celkové náklady projektu sú vo výške 89.936 eur bez DPH. 
Spolufinancovanie 5 % v odhadovanej výške 4.496,80 eur bude 
kryté kapitálovým príspevkom Mesta Svit v prospech 
Technických služieb Mesta Svit. 

Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu: Komisia odporúča podanie a spolufinancovanie projektu 
schváliť. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

D. Martinková - Za finančnú komisiu, my tento projekt podporujeme. Rozprávali 
sme o tom, že by bolo dobré prehodnotiť systém kompostovania 
v meste a prihliadnuť na špecifickosť územného usporiadania, 
ako aj možnosti a schopnosti občanov zvolený systém podporiť 
a dodržiavať. Cieľom kompostérov pre rodinné domy je zníženie 
prácnosti a nákladov na zber zelenej hmoty, ale tiež je potrebné 
mať na zreteli, že v meste máme aj vlastnú kompostáreň, ktorá 
bola vybudovaná na tento účel. Rodinné domčeky máme také 
maličké - záhradky, hlavne 6-domky, treba zistiť záujem 
u obyvateľov, či je vôbec možné to tam niekde umiestniť. 
Myšlienka je to dobrá. 

Hlasovanie za bod č. 14: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 15: Uzn.36:  Prenájom areálu Futbalového štadióna vo Svite 

J. Hutník - predniesol dôvodovú správu. Futbalový klub Svit podal žiadosť 
o prenájom areálu futbalového ihriska. Klub má záujem 
uchádzať sa o poskytnutie príspevku, určeného na výstavbu, 
rekonštrukciu a modernizáciu športovej infraštruktúry v rámci 
výzvy číslo 2022/002, vyhlásenej Fondom na podporu športu. 
Žiadosť bola na Mestskom úrade vo Svite zaevidovaná dňa 
15.03.2023 

Názov Počet 

Cena/kus 

bez DPH

Spolu bez 

DPH

5% 

Spolufinan

covanie TS

Mulčovacie kosačky 2 22 836,00 €    1 141,80 € 

Kompostéry Rodinné domy 659 100,00 € 65 900,00 €    3 295,00 € 

Kompostéry Záhradkárske osady 2 300,00 € 600,00 €         30,00 €       

Kompostéry Mesto Svit 2 300,00 € 600,00 €         30,00 €       

Spolu 89 936,00 €    4 496,80 € 



 26 

 - Termín podania žiadosti o poskytnutie finančného príspevku je 
do 17.04.2023 a k žiadosti je žiadateľ povinný predložiť okrem 
iných podkladov aj: 

 - Doklad o vlastníctve športovej infraštruktúry, prípadne iný právny 
vzťah k nehnuteľnostiam, na základe ktorého je oprávnený 
žiadateľ nehnuteľnosť užívať a realizovať projekt. 

 - Preukázať, že žiadateľ začal realizovať verejné obstarávanie na 
všetky časti oprávnených výdavkov projektu, ak sa to vyžaduje 
podľa Zákona č. 343/2015 Z.z., o verejnom obstarávaní. 

 - Položkový rozpočet projektu spolu s rekapituláciou rozpočtu 
celého projektu, rozdelené na oprávnené a neoprávnené 
výdavky. Harmonogram realizácie projektu. Preukázať 
spolufinancovanie vo výške 30 % relevantnými dokumentmi. 

 - Právoplatné stavebné povolenie na realizáciu projektu, 
ohlásenie stavebnému úradu spolu s oznámením stavebného 
úradu o tom, že proti ohláseným stavbám nemá námietky, alebo 
územné rozhodnutie;  Ak sa na realizáciu projektu stavebné 
povolenie ani ohlásenie nevyžaduje, predloží žiadateľ vyjadrenie 
stavebného úradu o tejto skutočnosti. 

 - Projekt stavby. 

 - Plán udržateľnosti projektu a jeho prevádzkový model.  

 - Zástupcovia Futbalového klubu na stretnutí s vedením mesta, 
ktoré sa uskutočnilo dňa 14.03.2023 predostreli svoj zámer iba 
v teoretickej rovine, nepredložili ani štúdiu, ani projektovú 
dokumentáciu k zámeru výstavby nového športoviska. Nakoľko 
nie je záujmom mesta klásť Futbalovému klubu prekážky v ich 
aktivite, ale zároveň nemáme žiadne konkrétne informácie 
k projektu, pripravili sme návrh na prenájom areálu Futbalového 
štadióna, ktorý sme podmienili ku dňu uzatvorenia nájomnej 
zmluvy doložením podkladov, ktoré sú zároveň požadované aj 
Fondom na podporu športu v rámci výzvy, a to najmä: 

 - Projektovej dokumentácie stavby, vyhotovenej autorizovaným 
projektantom, ktorá nesmie byť v rozpore so záujmami 
a investičnými zámermi mesta, najmä v súvislosti s areálom 
plavárne a existenciou atletickej dráhy v areáli futbalového 
štadióna. 

 - Písomného stanoviska vlastníka nehnuteľností k predloženej 
projektovej dokumentácii. 

 - Celkového rozpočtu projektu vrátane kalkulácie nákladov (výkaz 
- výmer). 

 - Harmonogramu prác pri realizácii projektu. 

 - Plánu udržateľnosti projektu a jeho prevádzkový model. 

 - Doklady, preukazujúce zabezpečenie spolufinancovania podľa 
podmienok výzvy. Zároveň budú v nájomnej zmluve 
zabezpečené záujmy mesta tým, že v nájomnej zmluve budú 
zakotvené najmä nasledovné podmienky: 
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 - Systém správy športovísk. Spôsob a lehota odovzdania stavby 
do majetku Mesta Svit. Kompletná údržba realizovaných stavieb 
v rámci projektu bude do doby odovzdania stavieb do majetku 
mesta kompletne v réžii nájomcu. Stavba bude realizovaná 
v súlade s platnou legislatívou, najmä zo zákonom č. 50/1976 
Zb. (stavebný zákon). Ukončenie zmluvy v prípade, že nájomcovi 
nebude poskytnutý príspevok na realizáciu stavby. Záväzok 
nájomcu, že nebude od prenajímateľa požadovať spoluúčasť na 
financovaní neoprávnených výdavkov v rámci projektu, ani 
kompenzáciu vynaložených nákladov pri neposkytnutí 
príspevku.  

 - V prípade, že nájomca nedoloží ku dňu podpisu nájomnej zmluvy 
požadované podklady, prípadne nebude súhlasiť so 
zapracovaním uvedených podmienok do znenia nájomnej 
zmluvy, prenajímateľ je oprávnený nájomnú zmluvu nepodpísať. 

 - Stanovisko komisie školstva, kultúry, mládeže, 
regionálneho rozvoja a mediálnej zo dňa 09.03.2023: Komisia 
odporúča, aby finančná komisia prerokovala a zaujala 
stanovisko k zmenám v nájomnej zmluve FK a ďalšími 
uvedenými možnosťami, ktoré by viedli k možnostiam uchádzať 
sa o dotácie Futbalového klubu na potrebnú rekonštrukciu 
futbalového štadióna a priľahlých a priľahlých športovísk. 
Komisia školstva, kultúry, športu, mládeže, regionálneho rozvoja 
a mediálnej odporúča schválenie zámeru Futbalového klubu. 

 - Stanovisko komisie finančnej, správy majetku mesta, 
podnikateľských činností, obchodu, služieb a cestovného 
ruchu zo dňa 13.01.2023: Finančná komisia  vzhľadom na 
možnosť získania dotácie odporúča  dlhodobý 
prenájom  areálu  Futbalovému klubu Svit, a to v takom rozsahu, 
aby boli zohľadnené zámery mesta na  plánované využitie areálu 
FŠ až po  plaváreň do budúcnosti. Ostatné požiadavky na 
obsah  nájomnej zmluvy  odporúča posúdiť z pohľadu oddelenia 
právneho a majetkového. 

 - Zámer prenájmu časti pozemku KN-C parc. č. 406/2 z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa je od 15.03.2023 zverejnený na 
úradnej tabuli a na webovom sídle Mesta Svit. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu 

 - Bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 15: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 
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K 16: Uzn.37:    Fotovoltaické zariadenie FVE ZŠ Komenského 2, Svit 

J. Hutník - predniesol dôvodovú správu. ZŠ Komenského sa chce zapojiť do 
vyhlásenej výzvy zameranej na Výstavbu zariadení na využitie 
slnečnej energie na výrobu elektriny pre verejný sektor – 
OPKZP-PO4-SC411-2023-80. Cieľom je úspora finančných 
nákladov na elektrickú energiu pre Základnú školu Komenského 
vo Svite ako prenesené kompetencie ako aj Školskú jedáleň 
a ŠKD pre originálne kompetencie. Celkové oprávnené výdavky: 
80 000,-- EUR, spolufinancovanie vrátane neoprávnených 
výdavkov: do 16 000,-- EUR 

 - Projekt rieši: vyvedenie výkonu do distribučnej siete VSD a.s., 
úpravu elektromerového rozvádzača, rozloženie panelov na 
streche, typy meničov a panelov, sieťová ochrana, regulácia 
výkonu, prepäťové ochrany, hlavné rozpojovacie miesto, 
zapojenie, rozmiestnenie a  kotvenie FVE panelov na streche. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

 - Bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 16: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

K 17: Uzn.38:  Návrh na zmenu rozpočtu Mesta Svit na rok 2023 

J. Hutník - predniesol dôvodovú správu. Mestské zastupiteľstvo mesta Svit 
uznesením č. 192/2022 zo dňa 29.12.2022 schválilo Rozpočet 
Mesta Svit na rok 2023. Z dôvodu vzniku nových skutočností 
počas roka 2023, ktoré si vyžadujú zmenu rozpočtu, je 
navrhovaná úprava v týchto oblastiach: 

 - 1. Zmena systému účtovania a evidencie nájomných 
bytových domov mesta Mesto Svit je vlastníkom 7-mich 
nájomných bytových domov financovaných zo ŠFRB. Správu 
nájomných bytových domov na základe uznesení MsZ 
a v zmysle uzatvorených mandátnych zmlúv  realizuje BYTOVÝ 
PODNIK SVIT, s.r.o. (ďalej „BP“), obchodná spoločnosť založená  
mestom práve na tento účel. Z dôvodu potreby zosúladenia 
vzťahov mesta a BP s platnou  legislatívou, po odporúčaní 
audítorov mesta ako aj BP došlo k zmene v systéme účtovania 
a evidencii nájomných bytových domov mesta, ktorá si vyžaduje 
aj zmenu v rozpočte mesta. V roku 2022 BP  vybral od  nájomcov 
bytov nájomné, odpočítal z neho tvorbu fondu prevádzky, údržby 
a opráv ( ďalej „FPÚaO“), správcovský poplatok, prípadne mzdu 
tzv. domového dôverníka a až túto  sumu poslal na účet mesta.  



 29 

Mesto teda v príjmoch malo očistené nájomné, ktoré používalo 
na splátky úverov ŠFRB. Teraz BP zasiela na účet mesta celý 
nájom a k prevodu prostriedkov do FPÚaO, úhrade 
správcovského poplatku, mzdy domového dôverníka ako aj 
platbám za údržbu nájomných bytových domov, či už z FPÚaO 
alebo z nájmu dochádza zo strany mesta. To znamená, že mesto 
od BP dostáva navýšené príjmy o sumu potrebnú na súvisiace 
výdavky. Úpravou rozpočtu v tejto oblasti  dôjde k navýšeniu 
príjmov a výdavkov o rovnakú sumu a to o 130 060€. 

 - 2. Materská škola Svit – preplatok Materská škola Svit 
obdŕžala preplatok za  rok 2022 za zemný plyn v sume 11,30€, 
aby túto sumu MŠ mohla použiť je potrebné ich zahrnúť do 
rozpočtu. 

 - 3. Výzva  z ENVIROFONDU Envirofond vypísal výzvu na dotácie 
pre rok 2023, posledný redloženie žiadostí je 17.04.2023. 
Jednou z dotovaných oblastí je odpadové hospodárstvo, pričom 
na základe potrieb Mesta Svit a Technických služieb Mesta Svit 
je možné pripraviť žiadosť v dvoch oblastiach. 

 - Projekt“ Vozidlo triedeného zberu biologicky rozložiteľného 
odpadu“ 1. oblasť je určená na činnosti týkajúce sa triedeného 
zberu komunálneho odpadu na komunálnej úrovni. Oprávnený 
žiadateľ – Mesto Svit. Je možné požiadať o zakúpenie nových 
vozidiel s nadstavbou, ktoré budú určené na zvoz odpadov, ktoré 
nespadajú pod rozšírenú zodpovednosť výrobcov (t.j.. okrem 
zberu plastov, skla, papiera, teda separovateľných zložiek 
odpadov)  Zakúpené vozidlá majú byť využívané na 
zabezpečenie činností podľa § 81 ods. 7 písm. b) a g) zákona 
o odpadoch, t. j. na zabezpečenie zavedenia a vykonávania 
triedeného zberu biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu 
(KBRO). Zber KBRO sa v súčasnosti vykonáva ručne 
valníkovým vozidlom, čo znamená vysokú fyzickú záťaž 
zamestnancov pri zdvíhaní a manipulácii s kontajnermi a nízku 
produktivitu práce. Nové vozidlá obsahujú nadstavbu na zber 
odpadov, majú zdvíhacie zariadenie na zdvih a vysypanie 
rôznych druhov nádob. Maximálna výška podpory je 80 000€. 
Predpokladaná hodnota vozidla vhodného na tieto účely pre 
úžitkovú hmotnosť KBRO 4 tony je 128 400€ bez DPH, t.j. 
potrebné dofinancovanie v sume 48 400€. Podľa nových kritérií 
spolufinancovania žiadateľ, ktorého spolufinancovanie je nad 
15% je zvýhodnený nárastom hodnotenia, čo zvyšuje  
pravdepodobnosť schválenia takejto dotácie. 

 - Projekt „Zakúpenie mulčovacích kosačiek, kompostérov pre 
rodinné domy a veľkokapacitných kompostérov“ 2. oblasť je 
určená na predchádzanie vzniku biologicky rozložiteľných 
komunálnych odpadov napríklad na zabezpečenie zariadení na 
podporu kompostovania. Do tejto oblasti spadajú mulčovacie 
kosačky a kompostéry. Žiadateľom v tejto oblasti môžu byť aj 
Technické služby Mesta Svit. Keďže ide o inú organizáciu 
zvyšuje sa pravdepodobnosť získania dotácií z oboch oblastí.  
Cieľom je aj znížiť prácnosť a náklady na zber zelenej hmoty 
a následné spracovanie v kompostárni.    
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 - TS majú záujem o zakúpenie 2 mulčovacích kosačiek, taktiež o 
659 ks kompostérov pre rodinné domy, kde je 669 bytov, taktiež 
veľkokapacitné kompostéry pre záhradkárske osady Štokava 1 
a Štokava 2, a 2 veľkokapacitné mestské kompostéry 
v  okrajových častiach mesta Svit. Celková plánovaná suma 
projektu 89 936€, 5% spolufinancovanie v sume 4 496,80€. 

 - 4. Výzva PSK – Projekt „Obnova prvkov detského ihriska“ 
Mesto má záujem sa zapojiť do výzvy predsedu PSK na získanie 
dotácie na projekt „ Obnova prvkov detského ihriska“. Projekt 
rieši doplnenie prvkov detského ihriska na ulici Kpt. Nálepku. 
Maximálna výška dotácie 5 000€, spolufinancovanie minimálne 
20%, na základe prieskumu trhu celkový rozpočet  6 600€ 
s DPH, t.j. spolufinancovanie mestom v sume 1 600€. 

 - 5. Projekt „ Fotovoltaické zariadenie FVE“- ZŠ Komenského 
ZŠ Komenského sa chce zapojiť do výzvy  OPKZP-PO4-SC411-
2023-80 zameranej na výstavbu zariadení na využitie slnečnej 
energie na výrobu elektriny pre verejný sektor. Cieľom projektu 
je úspora finančných nákladov na elektrickú energiu pre ZŠ 
Komenského ako prenesené kompetencie ako aj ŠJ a ŠKD ako 
originálne kompetencie. Celkové oprávnené výdavky projektu sú 
80 000€. Verejné obstarávanie prebieha, takže ešte nie je známa 
vysúťažená suma. Mesto by sa malo podieľať na financovaní 
v objeme 5% z oprávnených výdavkov, t.j. maximálne 5% zo 
sumy  84 000€, t.j. 4 000€. Neoprávnené výdavky ZŠ plánuje 
financovať z iných zdrojov, akými sú  napr. prostriedky 
Rodičovského združenia pri ZŠ Komenského. 

 - Zvýšenie príjmov je navrhované o sumu 136 172€, z toho 
z nájomného o 70 060€, z príjmov z predaja majetku o 6 100€ 
a zo zdrojov z fondov prevádzky, údržby a opráv nájomných 
domov z minulých rokov o 60 000€, z preplatkov o 12€. 

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu 

 - Bez pripomienok 

Hlasovanie za bod č. 17: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 11 poslancov (J. Bobulová, M. Hollý, J. Drobný, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, L. Sako, E. Kačmarčíková) 
proti návrhu: 0 poslancov      
zdržali sa: 0 poslancov 

M. Míčka - dal poslanecký návrh na doplnenie bodu programu 18 - 
upozornenie hlavnej kontrolórke mesta Svit na porušenie 
povinnosti kontrolóra 
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Hlasovanie za doplnenie bodu programu: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec   (I. Zima) 
za návrh: 7 poslancov (J. Bobulová, M. Jambor, L. Kalász, D. 
Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská) 
proti návrhu: 3 poslanci (J. Drobný, M. Hollý, L. Sako) 
zdržali sa: 1 poslanec (E. Kačmarčíková) 

K 18: Uzn.39 Upozornenie hlavnej kontrolórky mesta Svit na porušenie 
povinnosti kontrolóra 

M. Míčka - prečítal dôvodovú správu. Hlavný kontrolór má významné 
postavenie v rámci schvaľovacieho procesu návrhu rozpočtu 
mesta. Vyjadrením toho postavenia je predloženie a zobratie na 
vedomie jeho odborného stanoviska mestským zastupiteľstvom 
a tiež uplatnením jeho poradného hlasu na zasadnutí 
zastupiteľstva pri rokovaní o tomto bode. 

 - Hlavná kontrolórka predložila na riadne MsZ konané dňa 
14.11.2022 Stanovisko hlavnej kontrolórky k Návrhu rozpočtu 
Mesta Svit na rok 2023 s výhľadom na roky 2024 – 2025 v ktorom 
vyjadrila svoj názor na predložený návrh rozpočtu pre rok 2023 
a násl. roky. 

 - V časti Odborného stanoviska časti  B. VÝCHODISKÁ TVORBY 
NÁVRHU ROZPOČTU sa okrem iného hlavná kontrolórka 
odvoláva na dokument - návrh zákona o štátnom rozpočte na rok 
2023 schválený vládou SR dňa 14. 10. 2022, ktorý v čase 
vypracovania Odborného stanoviska  nebol schválený NR SR 
a teda pre potreby hodnotenia návrhu rozpočtu mesta Svit na rok 
2023 nepredstavoval relevantný podklad pre hodnotenie návrhu 
rozpočtu mesta Svit, bol teda len hypotézou a nevychádzal 
z reálnych predpokladov Štátneho rozpočtu na rok 2023. 

 - V záverečnom hodnotení Odborného stanoviska 
k predloženému návrhu rozpočtu mesta na rok 2023, neboli 
riadne a správne posúdené  riziká rozpočtu na rok 2023 a aj keď 
bola táto okolnosť známa nebolo poukázané na skutočnosť, že 
mesto rozpočtuje náklady na energie len na 6 mesiacov čo je 
v priamom rozpore s ustanoveniami §10 ods. 7  zákona NRSR 
č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov. 

 § 10 ods. 7  

Obec alebo vyšší územný celok sú povinní zostaviť svoj bežný 
rozpočet ako vyrovnaný alebo prebytkový. Bežný rozpočet sa 
môže zostaviť ako schodkový, ak sa vo výdavkoch bežného 
rozpočtu rozpočtuje použitie účelovo určených prostriedkov 
poskytnutých zo štátneho rozpočtu, z rozpočtu Európskej únie 
alebo na základe osobitného predpisu, nevyčerpaných v 
minulých rokoch; výška schodku takto zostaveného bežného 



 32 

rozpočtu nesmie byť vyššia ako suma týchto nevyčerpaných 
prostriedkov. Kapitálový rozpočet sa zostavuje ako vyrovnaný 
alebo prebytkový; kapitálový rozpočet sa môže zostaviť ako 
schodkový, ak tento schodok možno kryť zostatkami finančných 
prostriedkov obce alebo vyššieho územného celku z minulých 
rokov, návratnými zdrojmi financovania, alebo je tento schodok 
krytý prebytkom bežného rozpočtu v príslušnom rozpočtovom 
roku. Ak je bežný rozpočet alebo kapitálový rozpočet zostavený 
ako prebytkový, možno prebytok príslušného rozpočtu použiť na 
úhradu návratných zdrojov financovania. k rozpočtu vydáte 
stanovisko, že neodporúčate schválenie navrhnutého deficitného 
rozpočtu mesta. 

§ 10 

(2) Obec a vyšší územný celok sú pri zostavovaní rozpočtu 

povinní prednostne zabezpečiť krytie všetkých záväzkov, 

ktoré pre ne vyplývajú z plnenia povinností ustanovených 

osobitnými predpismi. 

 - Na tento rozpor, ktorý zjavne vykazuje že návrh rozpočtu bol 

predložený na schválenie mestskému zastupiteľstvu ako 

deficitný, čim bol porušený zákon, upozorňovala časť poslancov 

MsZ Svit už pri príprave rozpočtu a následne pri jeho 

schvaľovaní 29.12.2022.  

 - Vzhľadom k uvedeným skutočnostiam Mestské zastupiteľstvo 

mesta Svit týmto písomne, cestou uznesenia , upozorňuje 

hlavnú kontrolórku mesta Svit Ing. Drahomíru Polovkovú, na 

hrubé zanedbanie povinností hlavného kontrolóra mesta 

a zároveň ju taktiež upozorňuje, že v prípade že sa obdobné 

konanie v budúcnosti bude opakovať, v zmysle ustanovenia § 

18a ods. 9 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 

v znení neskorších predpisov (ďalej ako „Zákon o obecnom 

zriadení“) je to dôvod na jej odvolanie z pozície hlavnej 

kontrolórky mesta Svit.  

Odôvodnenie:  

Hlavná kontrolórka mesta Svit Ing. Drahomíra Polovková, pri 

spracovaní Odborného stanoviska k návrhu rozpočtu mesta Svit 

na rok 2023 hrubo zanedbala povinností hlavného kontrolóra 

mesta pri odolávaní sa na nerelevantný dokument – vládou 

Schválený štátny rozpočet na rok 2023. Zároveň pri hodnotení 

navrhnutého  rozpočtu na rok 2023,  nezobrala na vedomie 

skutočnosť, že rozpočet je predložený na schválenie ako 

deficitný a to z dôvodu že spracovatelia návrhu rozpočtu 

rozpočtovali náklady na energie len na 6 mesiacov roka 2023, 

čím vznikol rozpor s §10 ods. 7  zákona NRSR č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

Uvedeného konania sa hlavná kontrolórka mesta Svit dopustila 

pri spracovaní a predložení svojho Odborného stanoviska 

k návrhu rozpočtu mesta Svit na rok 2023. ktorý slúži ako vážny 

podporný dokument pri rozhodovacom procese schvaľovania 

rozpočtu poslaneckým zborom. Poslanci MsZ vo Svite 
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upozorňujú hlavnú kontrolórku na jej povinnosti v zmysle  § 18d        

ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov  

Kontrolnou činnosťou sa rozumie kontrola zákonnosti, účinnosti, 

hospodárnosti a efektívnosti pri hospodárení a nakladaní s 

majetkom a majetkovými právami obce, ako aj s majetkom, ktorý 

obec užíva podľa osobitných predpisov, kontrola príjmov, 

výdavkov a finančných operácií obce, kontrola vybavovania 

sťažností a petícií, kontrola dodržiavania všeobecne 

záväzných právnych predpisov vrátane nariadení obce, 

kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva, kontrola 

dodržiavania interných predpisov obce a kontrola plnenia ďalších 

úloh ustanovených osobitnými predpismi.  

D. Vojsovičová - otvorila rozpravu. 

M. Hollý - Vôbec sa mi nepáči tento návrh. Na poslednom zastupiteľstve 
sme mali obdobný návrh. Na upozornenie hlavnej kontrolórke a 
tiež sa to dotýkalo rozpočtu mesta. Neviem, v podstate je to ako 
keby duplicita v tomto slova zmysle. Takže neviem, kladiem si 
otázku, čo je za tým? Je to nejaká poprava v priamom prenose? 
Vôbec sa mi to nepáči, takže nie som s tým stotožnený. 
Kontrolórka nemôže za to, že mesto je v ťažkej finančnej situácii, 
že tu chýbajú prostriedky, a že sa tu vychádza z nejakých 
informácií, ktoré sú nie úplne stopercentné, lebo samozrejme 
vždycky pri schvaľovaní rozpočtu mestského ešte nie je 
schválený zákon v parlamente. Takže, neviem čo sa týmto 
sleduje. Kladiem si len rečnícku otázku, pretože vôbec sa mi to 
nepáči - tento systém práce. Ďakujem. 

Hlasovanie za bod č. 18: 

Prítomných: 11 poslancov (J. Bobulová, J. Drobný, M. Hollý, M. 
Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. Míčka, M. Šramková, I. 
Švagrovská, E. Kačmarčíková, L. Sako) 
Neprítomní: 1 poslanec (I. Zima) 
za návrh: 6 poslancov (M. Jambor, L. Kalász, D. Martinková, M. 
Míčka, M. Šramková, I. Švagrovská) 
proti návrhu: 3 poslanci (J. Drobný, M. Hollý, E. Kačmarčíková) 
zdržali sa: 2 poslanci (L. Sako, J. Bobulová) 

K 19: Interpelácie poslancov 

D. Vojsovičová – do dnešného zastupiteľstva neboli podané žiadne interpelácie. 

K 20: Diskusia 

M. Šramková - ja som sa pred 3 mesiacmi dopytovala na poštovú schránku. 

D. Vojsovičová - prosím cez interpeláciu, bude ti odpovedané. 

D. Martinková - Jednalo sa o interpeláciu na moje otázky, odpovede boli také 
všeobecné. Zámerom otázok bolo zistiť dôvody dlhodobých 
procesov obstarávania zmien územného plánu. Z odpovedí na 
interpeláciu je zrejmé, že žiadosti na zmenu územného plánu boli 
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posielané priebežne od septembra roku 2020 až do februára 
roku 2021. Následne sa čakalo na základe smernice mesta na 
prípadné ďalšie žiadosti do augusta roku 2021. Zmeny a doplnky 
územného plánu jednotlivých žiakov boli však ešte schválené 
v apríli 2021. Sú to skoro 2 roky, čo už žiadatelia čakajú na 
ukončenie obstarávania zmien a vyjadrenia. Prečo to tak dlho 
trvá? Pre porovnanie. Proces obstarávania bežných zmien a 
doplnkov územného plánu vo väčšine väčších mestách trvajú v 
priemere do 1 roka okolo 290 dní. Jednoduchšie zmeny trvajú 
len 3 - 4 mesiace. Prečo v meste Svit táto zmena trvá skoro 2 
roky a ešte stále nie je proces ukončený. Prečo sa nehľadajú 
spôsoby, ako to urýchliť? Napríklad v posudzovaní jednotlivých 
žiadostí? Ešte by som mala aj otázku k tým poplatkom 
jednotlivých žiadateľov o zmenu územného plánu. Podľa 
smernice mesta Svit, ktoré je uverejnené na mestskej stránke v 
článku 3 náklady na obstarávanie územného plánu v bode 4, je 
uvedené. Subjekt, od ktorého zastupiteľstvo požaduje úplnú 
úhradu nákladov uhradiť vo výške 4000 €. Prečo sa potom od 
žiadateľov vyberal poplatok 5000 €?  

J. Hutník - najnovšia verzia smernica je 5-tisíc eur, smernica novelizovaná 
dvoma dodatkami 

D. Vojsovičová - nebudeme podávať informácie bez prípravy. Pošli to v rámci  
interpelácii. 

L. Sako - JDS by chcela finančný príspevok do mesta Knurow – žiadajú 
o 900 eur na autobusovú dopravu. Ja mám návrh ako by sa to 
dalo. Plánujem im prispieť z poslaneckých odmien nejakou 
svojou časťou. Takže, ak by sa chcel niekto pridať, mohli by sme 
to takto vyriešiť ako poslanci. Bolo by to pekné gesto. 

K 21: Záver 

D. Vojsovičová ukončila tretie riadne zastupiteľstvo 

 Poznámky: Súčasťou zápisu z rokovania 4. MsZ je prílohová časť: 

  -    k bodom programu: 3-17 

 - prezenčná listina 

 - uznesenie 

 - výpisy z uznesení 

 Ing. Dáša Vojsovičová Ing. Ján Hutník 
 primátorka mesta Svit prednosta      

Overovatelia: 1. M. Šramková 
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 2. I. Švagrovská 

Zapísala: 07.04.2023 Zuzana Dobránszka 
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